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REVISTA PRESEI 
 

 Tudose, după ședința coaliției: Nu aplicăm impozitul pe cifra de afaceri 
Premierul Mihai Tudose a anunțat, luni, după ședința coaliției de guvernare, că impozitul pe cifra de afaceri nu va 
fi aplicat, menționând că vor fi găsite alte mijloace ca actorii economici "care au impresia că sunt mai deștepți ca 
statul să nu mai fie". 
"Nu aplicăm impozitul pe cifra de afaceri. Aici, eu m-am grăbit un pic și v-am spus de la Bruxelles că am văzut 
simulările și am luat decizia că nu se pot implementa. Eu am luat această decizie pe baza discuției și a materialelor 
pe care mi le-a dat ministrul Finanțelor, Ionuț Mișa. Chiar pe avion am luat decizia la dus, trei ore am stat 
împreună și am vorbit despre acest lucru. Azi am prezentat și coaliției argumentele care au stat la baza acestei 
decizii și considerați încheiat acest subiect", a explicat Tudose. 
El a adăugat că acest punct a fost inclus în programul de guvernare nu ca scop, ci ca mijloc de a-i împiedica pe 
actorii economici care "au impresia că sunt mai dibaci" ca statul. 
"Dar în programul de guvernare acest lucru a fost pus nu ca scop, ci ca mijloc de a încerca să evităm anumite zone 
în care anumiți actori economici pur și simplu au impresia că sunt mai dibaci ca noi în domeniul acesta. Până acum 
le-a ieșit, vom avea grijă să nu le iasă de acum încolo. Vom implementa și vom fi parte în implementarea Directivei 
europene de anul trecut care prevede un efort conjugat al statelor membre UE în ceea ce privește diminuarea 
fără just temei a bazei de impozitare care are în subsidiar ca impozitul să se plătească acolo unde se face profitul", 
a subliniat Tudose. 
Șeful Executivului a mai spus că, în paralel, a decis de săptămâna trecută cu Ministerul Finanțelor Publice, cu 
ANAF să fie realizată "o integrare completă a tot ceea ce înseamnă sistem financiar fiscal pe o agenție". 
"Trebuie să știm, prin fluxurile informatice, în timp real, mișcările banilor, cuplând acest lucru la un sistem 
european care a început să funcționeze. Atunci vom putea urmări cum pleacă banii nejustificat din țară și să găsim 
o modalitate, împreună cu colegii europeni, de a impozita acest lucru", a adăugat premierul. 
Mihai Tudose a mai explicat motivele pentru care s-a renunțat la taxa de solidaritate. 
"E ca o coasă acest impozit și nu poți să tai firele de iarbă selectiv, astea sunt buruieni. Cu această taxă practic 
loveam și pe cei cinstiți și buni plătitori. Vom căuta mijloace ca cei care astăzi sunt mai deștepți ca statul să nu mai 
fie", a mai spus Tudose, menționând că președintele PSD, Liviu Dragnea, a acceptat decizia cu privire la această 
taxă. 
AGERPRES/(AS — autor: Alina Novăceanu, editor: Florin Marin, imagine: Cătălin Soci, grafician: Liliana Iordan, 
redactor-video: Mihuț Năstăsache, editor online: Ada Vîlceanu) 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Tudose: La taxa de solidaritate încă se lucrează, sunt simulări, probabil că va fi cumva 
Premierul Mihai Tudose a declarat, luni, că încă se fac simulări cu privire la taxa de solidaritate, menționând că 
probabil aceasta "va fi cumva", dar nu a fost stabilit un prag. 
"La taxa de solidaritate încă se întâmplă să se lucreze, sunt simulări. Probabil că va fi cumva, nu am stabilit încă de 
la ce prag în sus. Taxa de solidaritate nu este o taxă pe persoane juridice, cum am mai auzit, este o taxă care va fi 
aplicată persoanelor fizice, persoane care câștigă foarte mult, care beneficiază de o mulțime de lucruri din partea 
statului și care înțelegem că funcționează în toată lumea, să plătească peste un anumit prag valoric o taxă în plus 
de solidaritate cu statul, care i-a oferit prilejul să câștige atâția bani", a afirmat Tudose după ședința coaliției de 
guvernare. 
El a subliniat că nu s-a stabilit încă un prag de la care ar putea fi aplicată. 
"Nu s-a stabilit încă, sunt simulări care este pragul, care este procentul, de la cât în sus se va aplica. Dacă se va 
stabili că va fi aplicată de la un anumit prag, de la un anumit procent iar impactul va fi foarte mic, probabil că nu o 
vom aplica", a adăugat Tudose. 
Întrebat în legătură cu pragul și cu încasările care ar putea să le aducă la buget, Tudose a spus că nu poate da 
detalii atât timp cât nu s-au terminat simulările. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Guvernul Tudose, lovitură pentru angajați: Proiectul care se află pe masa Ministerului Finanțelor 
Premierul Mihai Tudose a anunțat, luni, la finalul ședinței din coaliția de guvernare, că Ministerul Finanțelor 
lucrează în acest moment la un proiect care vizează transferul de contribuții la stat de la angajator la angajat, 
proiect care să intre în vigoare începând cu anul viitor. Astfel, începând cu anul viitor, angajatul va plăti impozitul 
pe venit, iar angajatorul doar CAS și CASS. 
„Începem cu salariul minim ca să fim siguri și este la pachet cu acea măsură de plătit angajatorul contribuțiile 
pentru salariul minim, pentru cei care sunt cu acea fracție, acel part-time, cel puțin pe hârtie”, a explicat Tudose. 
Chestionat dacă de la anul angajatul va plăti doar impozitul separat, iar angajatorul CAS și CASS, premierul a 
răspuns că da. 
Reducerea numărului de contribuții sociale obligatorii pe care le au de plătit angajatorii pentru propriii salariați 
este unul dintre obiectivele Guvernului Tudose pentru anul 2018, acesta fiind anunțat inițial de Guvernul 
Grindeanu. Concret, dintre cele șase contribuții achitate în prezent ar urma să fie păstrate doar două: cea pentru 
sănătate și cea pentru pensii. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Dragnea: Nu se pune problema ca cetățeanul să-și plătească singur CAS și CASS; sumele vor fi mai mari 
Președintele PSD, Liviu Dragnea, a precizat luni că nu se pune problema ca cetățenii să meargă la ANAF să-și 
plătească singuri contribuțiile la pensii și sănătate, aceasta rămânând în sarcina angajatorului, și a adăugat că 
sumele vor fi mai mari. 
"Nu se pune problema ca vreun cetățean român angajat undeva să meargă singur să-și plătească singur 
contribuția CAS și CASS. Tot angajatorul, tot firma va face aceste plăți. Da, le vom face în contul angajatului, adică 
angajatul va avea o contribuție la sănătate și o contribuie la pensie mai mare, dar nu el va face acest ordin de 
plată, ci tot firma. Pentru că au apărut informații că vor merge oamenii la ANAF. Nu este adevărat. (...) Plătește 
firma contribuția în contul angajatului, pentru că se vorbea că se mută în sarcina angajatului. Acum, contribuția 
pentru fondul de pensii și pentru sănătate au niște valori. Ele vor fi mai mari. Asta înseamnă că în contul fiecăruia 
dintre noi atât la pensii, cât și la sănătate vor fi sume mai mari pe care le va plăti efectiv firma, dar în contul 
nostru, pentru noi. Contribuția la pensii va merge până la 25% și la sănătate 10%", a declarat Dragnea la finalul 
ședinței coaliției de guvernare. 
El a adăugat că nu au fost prezentate cifre cu privire la rectificarea bugetară. 
"Ministerul Finanțelor n-a prezentat nicio cifră cu privire la rectificarea bugetară, au spus că lucrează și — pe bună 
dreptate — sunt ministere care au un grad de execuție foarte mic. Ca să înțeleagă toată lumea, gradul de execuție 
este cât s-au cheltuit din bugetul pe care l-au avut — un procent de 2%, 3%, 5%, 7% la jumătatea anului este de 
neacceptat", a arătat Liviu Dragnea. El nu a dorit să precizeze despre ce ministere este vorba, precizând doar că 
"sunt mai multe ministere". 
Întrebat dacă declarația de patrimoniu va fi de la 1 ianuarie 2018, Dragnea a menționat: "Așa ar trebui. Dar în 
această vară o să ne prezinte Guvernul și decizia finală". 
În opinia președintelui PSD, implementarea impozitului pe venitul global din 2018 este foarte dificilă. "E foarte 
greu, pentru că au fost niște întârzieri. Dar săptămână de săptămână vor prezenta progresele făcute", a motivat 
Dragnea. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Dragnea, despre pensiile celor din sistemul de apărare şi ordine publică 
Președintele PSD, Liviu Dragnea, a dat asigurări luni că pensiile din sistemul de apărare și ordine publică nu vor fi 
diminuate, apreciind că trebuie să existe discuții pe această temă, precum și în privința Legii pensiilor, despre care 
spune că are "foarte multe sensibilități". 
"Nu e o lege ușoară, este destul de apropiată ca și importanță de legea salarizării unitare. Este o lege cu foarte 
multe sensibilități. (...) Plecările din sistem sunt generate de prevederile actuale ale legii. Și a apărut informația că 
pensiile din acest sistem vor fi diminuate și oamenii se grăbesc să plece din sistem la 45, 46, 47 de ani, ceea ce nu 
e în regulă pentru că statul român a investit în acești ofițeri, care au experiență foarte bună, de care România are 
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nevoie și cred că trebuie să li se spună foarte clar că nu li se diminuează pensiile. Dar trebuie făcute discuțiile în 
așa fel încât legea pensiilor să fie o lege dreaptă, o lege justă, corectă", a declarat Dragnea la Parlament. 
Potrivit lui Liviu Dragnea, premierul ar trebui să discute despre aceste lucruri cu toți actorii interesați, cu toți 
partenerii sociali, cu ministrul Apărării, ministrul de Interne, reprezentanți ai altor structuri din sistemul de 
apărare și ordine publică, cu ministrul Muncii, pentru a se încerca stoparea plecărilor din sistem. 
(Sursa: Antena 3) 
 
 

 Tudose către participanții la programul de internship guvernamental: Să criticați, să insistați, să dați soluții  
Premierul Mihai Tudose le-a transmis, luni, tinerilor participanți la ediția de vară a programului de internship 
guvernamental să fie activi, critici, inovativi și să insiste în a-și impune soluțiile acolo unde se poate. 
"Înțeleg că sunteți 100 din 3.200 și ceva. Nu știu nicio o universitate, nicio facultate care să aibă 30 pe loc și vă 
mulțumesc pentru faptul că ați insistat, pentru că afară sunt niște oameni care au afișat #rezist și dumneavoastră 
sunteți cu #insist de pe partea astalaltă a clădirii. (...) Am să vă rog să stăm mai mult de vorbă când terminați, 
eventual, cu cei care supraviețuiesc experienței guvernamental-administrative. Nu o să vă fie ușor. O să vedeți că 
lucrurile funcționează altfel decât ar trebui de cele mai multe ori și principalul rol, scop al părții guvernamentale în 
ceea ce vă privește este ca dumneavoastră să aduceți un suflu nou. Să criticați, să insistați, să puneți întrebări, să 
dați soluții. Să insistați cu soluțiile, acolo unde se poate. Din experiența trecută, înțeleg că niște colegi de-ai 
dumneavoastră chiar au livrat niște soluții foarte bune", a declarat Tudose, la sediul Guvernului, în deschiderea 
programului de internship guvernamental, ediția de vară.  
Prim-ministrul a adăugat că le-a transmis miniștrilor ca participanții la internship să fie tratați "cel puțin ca egali". 
"Meritați acest lucru. Sunteți 100 de tineri superbi care, în loc să folosiți vacanța pentru odihnă sau în alte scopuri 
mai ludice, ați preferat să veniți în administrație. Nu o să vă fie ușor. Vă sugerez să nu fie prima întrebare la 
ministere sau pe unde veți fi: și noi la cât plecăm acasă? Nu, stați cât puteți. Repet, să-i sâcâiți (...) pe colegii mei, 
inclusiv pe mine. Din foști dumneavoastră colegi, am doi colegi noi care lucrează (în cadrul Guvernului — n.r.) la 
partea de comunicare. Sunt câțiva colegi de-ai dumneavoastră care lucrează în administrație și (...) o fostă colegă 
de dumneavoastră, dintr-o generație de acum doi ani, care este (...) la mine la cabinet", a spus Tudose.  
În cadrul evenimentului au adresat mesaje vicepremierul Sevil Shhaideh și miniștrii Liviu Pop, Marius Dunca, 
Gabriel Petrea, Doina Pană, Ilan Laufer și secretarul de stat Raed Arafat. 
La ediția 2017 a programului de internship guvernamental participă 100 de tineri studenți sau proaspăt absolvenți 
proveniți din 50 de universități din țară și străinătate, selectați din peste 3.000 de candidați.  
Tinerii vor beneficia de o bursă lunară de 1.000 de lei, iar cei care nu au posibilitatea să se cazeze vor beneficia 
gratuit de această facilitate. Perioada de desfășurare a programului este de două luni: 17 iulie — 17 septembrie. 
(Sursa: Agerpres) 

 Laufer: Peste 19.000 de planuri de afaceri, depuse în programul Start-Up Nation; următoarea sesiune, în 2018 
Peste 19.000 de planuri de afaceri au fost înregistrate în programul Start-Up Nation, din care 70% au fost depuse 
în ultimele cinci zile, o nouă sesiune urmând să fie programată în 2018, a declarat, luni, ministrul pentru Mediul 
de Afaceri, Ilan Laufer, într-o conferință de presă. 
"Încep prin a mulțumi celor care au lucrat la deblocarea sistemului ANAF. Astfel, am avut și 7.000 de aplicații 
simultan, iar sistemul nu făcea față. Din evoluția ultimelor zile, după deblocarea sistemului, am înregistrat 19.296 
de planuri de afaceri. Dintre acestea, 70% au fost transmise în ultimele cinci zile, iar 34% în ultima zi de aplicație 
(vineri, 14 iulie 2017 — n. r.)", a spus Laufer. 
Potrivit ministrului, 270 de planuri de afaceri au fost înregistrate greșit. 
De asemenea, din totalul proiectelor depuse, 2.926 provin din București, iar 2.289 din Cluj. 
"Sunt convins că vom avea o absorbție de sută la sută atât a fondurilor europene, cât și a fondurilor alocate din 
bugetul de stat. Cei care obțin acordul de finanțare semnat nu trebuie să vină cu bani de acasă sau să depună 
garanții. De aceea, există Fondul de garantare pentru aceste proiecte. Zilele acestea se negociază cu băncile în așa 
fel încât costurile finanțării să fie mici. Beneficiarii nu vor achita rate pentru banii luați prin creditul-punte", a 
explicat Ilan Laufer. 
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Conform datelor prezentate luni, din cele 19.296 de planuri de afaceri depuse în Start-Up Nation, 3.983 au obținut 
100 de puncte, 4.566 un punctaj de 95 de puncte, iar 104 proiecte — 90 de puncte. 
Ministrul a precizat că în cel mult două săptămâni se dorește începerea semnării acordurilor de finanțare pentru 
planurile aprobate. 
Totodată, din bugetul alocat acestei etape din Start-Up Nation ar putea fi finanțate 8.653 de planuri de afaceri, 
echivalentul creării a 20.956 de noi locuri de muncă. Următoarea etapă a programului se va derula în 2018, a 
adăugat Ilan Laufer. 
Potrivit unei postări pe propria pagină de Facebook, ministrul pentru Mediul de Afaceri precizează că în ultimele 5 
minute până la închiderea programului s-au înscris 216 aplicanți, adică aproape un aplicant pe secundă. 
"În ultima oră, de la 19:00 la 20:00, au fost depuse 1.403 planuri de afaceri, respectiv 23 de planuri de afaceri, în 
medie, pe minut. Iar sistemul informatic a funcționat impecabil! Cel mai important lucru este că mai mult de 
jumătate dintre aplicanți — aproximativ 60% — sunt tineri, până la vârsta de 35 de ani, cărora Start-Up Nation le 
poate transforma visele în realitate. Eu, personal, voi face tot ce-mi stă în puteri ca acest lucru să se întâmple, 
bugetul alocat să fie utilizat 100% și să reprezinte embrionul din care se naște și se dezvoltă o nouă generație de 
antreprenori", a scris Laufer pe Facebook. 
Potrivit acestuia, următoarea etapă este cea a verificării proiectelor. 
"Le mulțumesc tuturor! În primul rând românilor care și-au luat inima-n dinți și au înființat o companie, au crezut 
în program și s-au înscris. Apreciez în cel mai înalt grad efortul depus de întreaga echipă a Ministerului Mediului 
de Afaceri, al specialiștilor implicați în implementare și al celor care au reușit performanța deosebită de asigura 
buna funcționare a sistemului informatic. Dar mai presus de toate mă simt onorat și mândru că am ocazia să fiu 
parte a unei echipe politice și guvernamentale care dezvoltă țara. Începe etapa verificării proiectelor. Vom reuși! 
Sunt sigur...", a adăugat acesta. 
Programul Start-Up Nation are un buget de 1,7 miliarde de lei în acest an, iar suma maximă pe care o poate primi 
o firmă este de 200.000 de lei. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Laufer: Ministrul Transporturilor mi-a confirmat că până la finalul acestui an vom avea zbor direct în SUA și China 
Ministrul pentru Mediul de Afaceri, Comerț și Antreprenoriat, Ilan Laufer, și ministrul Transporturilor, Răzvan Cuc, 
au discutat luni despre proiectele de investiții în infrastructură, unul dintre punctele importante abordate fiind 
relansarea curselor long courier spre Statele Unite ale Americii și China. 
"Unul dintre punctele importante în discuția avută azi cu dl. Alexandru Cuc, ministrul Transporturilor, a fost 
relansarea curselor Tarom de Long Courier, România — USA și România — China, un atu și un sprijin pentru a 
facilita investițiile în România. O veste foarte bună pentru mediul de afaceri! Ministrul Transporturilor, Răzvan Cuc 
mi-a confirmat azi la întâlnirea de lucru faptul că până la finalul acestui an vom avea zbor direct în SUA și China", a 
scris Ilan Laufer pe pagina sa de Facebook. 
La rândul său, ministrul Transporturilor, a subliniat, pe aceeași rețea de socializare, că redeschiderea acestor curse 
va veni în sprijinul investițiilor din România. 
"Am discutat astăzi, cu Ilan Laufer — Ministrul pentru Mediul de Afaceri, Comerț și antreprenoriat, proiectele de 
investiții în infrastructură pe care le-am putea introduce, cât mai rapid, în regim de parteneriat public-privat. Am 
convenit, alături de colegul meu din Guvern, ca aceste investiții în infrastructura vor atrage firme în țara noastră, 
nu doar din Uniunea Europeană, cât și din țările non-UE. Îmi doresc o economie cât mai solidă, iar redeschiderea 
curselor Companiei Tarom de Long Curier, România-USA și România-China va veni în sprijinul investițiilor în țara 
noastră. Discuțiile, pe care le-am avut la sediul Ministerului Transporturilor pregătesc Summitul 'Trade Winds 
2017', din octombrie, de la București, unde vor fi prezente peste 150 de firme americane de top interesate de 
investițiile în România", a precizat Cuc. 
De altfel, în mai, când au fost livrate Tarom două aeronave Boeing 737-800 NG, denumite "Sarmisegetusa" și 
"Marea Unire", ministrul Transporturilor anunța că până la finele anului vor veni alte două aeronave de lung 
curier pentru a deschide rute noi spre China și SUA. 
"Lucrurile astea trebuiau făcute de mult timp. Nu trebuia să ajungem în acest punct să redeschidem niște relații 
extraordinar de importante — și cu SUA și cu China — pentru care avem cerere. Cu siguranță se negociază. Nu 
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venim cu aeronavele și le ținem la sol. Lucrurile deja sunt puse la punct de către Departamentul Comercial, astfel 
încât, atunci când vor veni aeronavele să și zburăm, încărcate la un grad de încărcare cât mai mare", spunea 
atunci Răzvan Cuc. 
Eugen Davidoiu, directorul Tarom, menționa că vor fi obținute și autorizațiile pentru zborurile în China sau SUA. 
"Nu avem în acest moment autorizațiile pentru Beijing sau SUA, pentru că este inutil să plătești taxă de survol 
atâta timp cât nu operezi, dar vor fi. Nu problema sloturilor este cea care trebuie să ne preocupe în acest 
moment. Sloturi găsim și sloturi mai avem, asta este partea bună a acestei companii cu această istorie 
îndelungată. Problema este ca această companie să se definească, această companie să știe ce mod de operare va 
avea, dacă va fi o companie națională de tip legacy sau va fi una care va încerca să facă față concurenței, care știți 
foarte bine cum instrumentează acest lucru. După definirea acestei strategii, practic se vor stabili tipurile de 
aeronave (care vor urma să fie achiziționate — n. r.)", explica el. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Inspecția Judiciară a început controlul la DNA 
Inspecția Judiciară a început luni controlul la Direcția Națională Anticorupție privind eficiența managerială și 
modul de îndeplinire a atribuțiilor de către conducerea DNA, au declarat pentru AGERPRES surse din cadrul IJ. 
Sursele citate au precizat că din echipa de control vor face parte șase inspectori, iar verificarea urmează să se 
desfășoare în perioada 17 iulie — 11 august. 
Pe 4 iulie, Inspecția Judiciară a publicat, pe pagina de Facebook, planul de control pe anul 2017 la parchete, 
printre care și la Direcția Națională Anticorupție și Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casație și Justiție. 
Pe 3 iulie, inspectorul șef al Inspecției Judiciare a semnat ordinele pentru efectuarea controalelor privind eficiența 
managerială la Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casație și Justiție și Direcția Națională Anticorupție — 
Structura centrală. 
Astfel, vor fi efectuate controale privind eficiența managerială și modul de îndeplinire a atribuțiilor de către 
conducerea parchetelor, ce decurg din legi și regulamente, precum și respectarea normelor procedurale și 
regulamentare de procurori și personalul auxiliar de specialitate de la parchetul de pe lângă o curte de apel și 
parchetele arondate, Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casație și Justiție și Direcția Națională Anticorupție — 
Structura centrală. 
De asemenea, vor fi efectuate controale tematice privind verificarea măsurilor luate de către procurori și 
conducerile parchetelor în vederea soluționării dosarelor mai vechi de 5 ani, precum și verificarea măsurilor luate 
de procurori pentru soluționarea dosarelor mai vechi de 2 ani, inclusiv recuperarea prejudiciilor și aplicarea 
confiscării extinse, care au ca obiect următoarele infracțiuni: evaziune fiscală, spălare de bani, contrabandă, 
corupție, infracțiuni silvice și contra mediului, conflict de interese. 
În plus, se vor face verificări în legătură cu practica parchetelor privind renunțarea la urmărirea penală și modul 
de soluționare a dosarelor mai vechi de 2 ani având ca obiect infracțiuni contra persoanei ca urmare a culpei 
medicale. 
Alte aspecte avute în vedere la controalele de fond ale Inspecției Judiciare: verificarea organizării și coordonării 
eficiente a activității, a comportamentului și comunicării, a asumării responsabilităților și a aptitudinilor 
manageriale — repartizarea procurorilor pe sectoare de activitate, repartizarea personalului auxiliar de 
specialitate și a celorlalte categorii de personal, repartizarea echilibrată a lucrărilor, dotarea tehnico — materială 
și informatică, condițiile în care procurorii, personalul auxiliar de specialitate și personalul contractual își 
desfășoară activitatea. 
Totodată, sunt verificate comportamentul și comunicarea cu procurorii, lucrătorii de poliție judiciară, specialiștii, 
personalul auxiliar, personalul contractual, judecătorii, justițiabilii, ceilalți participanți la procesul penal și alte 
instituții; relația cu mass-media, asigurarea accesului la informațiile de interes public din cadrul parchetului și 
transparența actului de conducere; respectarea principiului repartizării pe criterii obiective a cauzelor. 
Verificarea aptitudinilor manageriale urmărește: activitatea de planificare pe termen scurt, mediu și lung; atribuții 
de ordin organizatoric (organizarea activității de urmărire penală, organizarea activității judiciare, organizarea 
activității de primire în audiență a cetățenilor), atribuții de coordonare. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Firmele românești pot participa cu stand propriu la târgurile și expozițiile internaționale din Cehia, cu subvenție de la 
bugetul de stat de până la 50,000 lei 
Guvernul României a adoptat normele metodologice ale Programului pentru Susținerea Internaționalizării IMM-
urilor prin subvenționarea participării individuale ale firmelor românești la târguri și expoziții în străinătate. 
Programul de susținere a internaționalizării întreprinderilor mici și mijlocii din România, are un buget de 71 
milioane lei disponibili pentru perioada 2017-20120, și a fost introdus de Guvernul Romaniei ca un instrument 
suplimentar de susținere a companiilor autohtone interesate de găsirea de noi piețe externe de desfacere, 
identificare de parteneri de afaceri și investitori.  
Măsura este o premieră pentru mediul de afaceri românesc prin faptul că firmele românești vor avea astfel 
posibilitatea de a participa individual la târguri și expoziții în străinătate, beneficiind de o alocația financiară 
nerambursabilă în cuantum de max. 50.000 de lei/beneficiar/an, reprezentând max. 90% din valoarea cheltuielilor 
eligibile.  
Comunicatul de presa al Guvernului precizează:  
'Accesul pe piața externă a IMM-urilor va fi susținut de la bugetul de stat cu suma de 71 milioane lei, pentru 
perioada 2017-2020, potrivit unui act normativ aprobat de guvern în ședința de astăzi.  
Executivul a adoptat normele metodologice de aplicare a Programului de susținere a internaționalizării 
operatorilor economici români, prin care se reglementează modul de instituire a respectivei scheme de ajutor de 
minimis.  
Potrivit actului normativ, alocația financiară nerambursabilă este în cuantum de maxim 50.000 de lei/beneficiar, 
reprezentând maxim 90% din valoarea cheltuielilor eligibile. 
Prin program se finanțează:  
—participări individuale la târguri și expoziții internaționale, organizate în străinătate, cu stand propriu, altele 
decât cele organizate în baza OUG 56/2016 privind aprobarea Sistemului de susținere și promovare a exportului 
cu finanțare de la bugetul de stat și în baza HG 296/2007 privind aprobarea Mecanismelor de derulare a acțiunilor 
din Programul de promovare a  exportului;  
—participări individuale la misiuni economice organizate în străinătate, altele decât cele organizate în baza OUG 
120/2002 privind aprobarea Sistemului de susținere și promovare a exportului cu finanțare de la bugetul de stat și 
în  baza HG 296/2007 privind aprobarea Mecanismelor de derulare a acțiunilor  din Programul de promovare a 
exportului;  
—crearea identității vizuale a unui IMM (marcă, siglă, slogan);  
—realizarea unui  site  pe  Internet/aplicație  pentru  mobil,  pentru  prezentarea  activității solicitantului și a 
produselor promovate, în limba română și limba engleză/altă limbă de circula'ie interna'ională;  
—participări ale angajaților la cursuri de pregătire, în țară și/sau în străinătate, în domeniul tehnicilor de 
promovare a produselor/serviciilor pe noi piețe;  
—analize și studii de piață;  
—alte tipuri de activități de promovare și susținere a internaționalizării. 
Completarea cererii tip pentru înscriere în program, în vederea obținerii finanțării, se face on-line pe site-
ul www.aippimm.ro.  
Data de la care este activă înscrierea on-line se comunică pe site-ul instituției cu cel puțin 5 zile înainte de data 
începerii procesului de înregistrare propriu-zis.  
Verificarea documentelor depuse și a cererii pentru înscrierea în Program on-line se face în maxim 15 zile 
lucrătoare, după încheierea sesiunii de înscriere.  
Acordarea finanțării se realizează în baza criteriului 'primul venit — primul servit', în limita bugetului.  
Beneficiarii alocațiilor financiare nerambursabile au obligația de a raporta efectele participării la Program către 
minister, pentru o perioadă de 2 ani, începând cu anul următor acordării alocației financiare nerambursabile.'  
 Bursa Română de Afaceri, în calitate de reprezentant al organizatorului de târguri și expoziții din Republica Ceha 
— BVV Trade Fairs Brno, invită companiile românești să participe la târgurile internaționale din Brno — Republica 
Ceha. Complexul expozițional din Brno este unul dintre cele mai mari din Europa Centrală și de Est, anual fiind 
organizate aproximativ 50 de târguri și expoziții internaționale, vizitate de peste 1 milion de persoane interesate 
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identificarea de parteneri de afaceri din toate colțurile lumii.  
În cei peste 85 de ani de funcționare ai Complexului Expozițional BVV din Republica Ceha, activitatea s-a dezvoltat 
atât de mult încât Brno și-a câștigat renumele de oraș expozițional. Dispus pe o suprafață de 667,000 mp, 
complexul expozițional are o suprafață închiriabilă de 130.000 m, și se numără printre cele mai mari suprafețe 
expoziționale ale lumii reprezentând pentru mulți ani la rând punctul de întâlnire comercială între Est și Vest.  
   
Firmele românești interesate de participare la târgurile și expozițiile din Republica Cehă, în vederea identificării de 
piețe externe de desfacere și parteneri de afaceri internaționali, sunt rugate să ne contacteze telefonic Bursa 
Română de Afaceri la numarul 021-266.56.77 sau prin email la office@rbe.ro . În funcție de specificul firmelor 
solicitante, experții Bursei Române de Afaceri pot recomanda târgul sau expoziția care se potrivește cel mai bine 
profilului de activitate, și pregăti oferte personalizate.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Nebunie în sistem: câți români și-au cumpărat vechime pentru a-și asigura pensia 
Legea 186/2016 permite angajaților care nu au un stagiu de cotizare complet să plătească pentru a-și îndeplini 
condițiile de pensionare. Până în acest moment, Casa Națională de Pensii arată că s-au încheiat 19.750 de astfel 
de contracte, iar românii cu această problemă mai pot face acest lucru până în decembrie 2017. 
“Până la data de 03.07.2017, în evidențele instituției noastre există 19.750 contracte de asigurare încheiate în 
temeiul Legii nr.186/2016. În baza acestor contracte au fost achitate contribuții de asigurări sociale în sumă totală 
de 123 milioane lei. Din numărul total al contractelor încheiate, 2.671 sunt încheiate la Casa de Pensii a 
Municipiului București, restul la nivelul celorlalte case județene de pensii”, arată Casa Națională de Pensii, într-un 
răspuns pentru ionelanastase.ro. 
Este vorba despre Legea nr. 186/2016, din 27 octombrie anul trecut, care face posibilă cumpărarea de ani 
vechime în muncă. Sunt, așadar, mii de români au achitat retroactiv contribuția la stat  pentru perioade 
anterioare în care n-au fost asigurați în niciun sistem de pensii și încă fac pasul ăsta pentru că termenul limită s-a 
prelungit până în luna decembrie a anului în curs. Așadar, contractele cu casele de pensii (casa de pensii de la 
domiciliul/reședința persoanei interesate) se pot încheia până în ultima zi a anului, 31 decembrie 2017, și tot până 
la această dată se pot face și plățile. 
Românii care nu au acumulat suficienți ani de vechime ca să încaseze pensia de la stat profită acum de această 
lege. Suma maximă care poate fi platită pentru a cumpara anii de vechime se calculează în functie de salariul 
minim. Undeva în jur de peste 16.000 de lei pentru toți cei 5 ani prevăzuți de lege. Sunt bani care, spun 
specialiștii, se recuperează în câțiva ani după intrarea în plată a pensiei. Sau, dacă-ți dă mâna, cumpărarea de 
vechime poate fi în funcție de ce salariu vrei tu, dar nu mai mult de 5 ani, asta-i clar! Cât plătești, atât vei avea 
când ieși la pensie! 
Concret, legea sună așa:  venitul asigurat nu poate fi mai mic decât salariul de bază minimum brut pe ţară 
garantat în plată, corespunzător fiecărei luni din perioada pentru care se solicită asigurarea în sistemul public și 
nici mai mare decât valoarea corespunzătoare a de cinci ori câștigul salarial mediu brut utilizat la fundamentarea 
bugetului asigurărilor sociale de stat. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Opt dintr-o lovitură: După o perioadă de așteptare, Klaus Iohannis a semnat 
Președintele României, Klaus Iohannis, a semnat luni, 17 iulie a.c., următoarele decrete de promulgare a unor legi. 
Decret pentru promulgarea Legii privind transmiterea unor imobile aferente infrastructurii portuare din domeniul 
public al statului și din administrarea Ministerului Transporturilor aflate în concesiunea Companiei Naționale 
"Administrația Porturilor Dunării Maritime" - S.A. Galați în domeniul public al județului Tulcea; 
Decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 3/2017 pentru 
modificarea și completarea Legii nr. 227/2015 privind Codul fiscal; 
Decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 29/2017 pentru 
modificarea art. 1 alin. (1) lit. g) din Ordonanța Guvernului nr. 64/2001 privind repartizarea profitului la societățile 
naționale, companiile naționale și societățile comerciale cu capital integral sau majoritar de stat, precum și la 
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regiile autonome, și pentru modificarea art. 1 alin. (2) și (3) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 109/2011 
privind guvernanța corporativă a întreprinderilor publice; 
Decret privind promulgarea Legii pentru aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 41/2016 privind 
stabilirea unor măsuri de simplificare la nivelul administrației publice centrale și pentru modificarea și 
completarea unor acte normative; 
Decret privind promulgarea Legii pentru aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 18/2017 privind 
asistență medicală comunitară; 
Decret privind promulgarea Legii pentru aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 28/2017 privind plata 
cotizațiilor restante ale României pentru participarea la lucrările unor comitete din cadrul Organizației pentru 
Cooperare și Dezvoltare Economică și pentru completarea anexei nr. 1 la Ordonanța Guvernului nr. 41/1994 
privind autorizarea plății cotizațiilor la organizațiile internaționale interguvernamentale la care România este 
parte; 
Decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 27/2017 pentru 
adoptarea unor măsuri fiscal-bugetare; 
Decret privind promulgarea Legii pentru aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 30/2015 privind unele 
măsuri pentru implementarea mecanismului de alocare tranzitorie cu titlu gratuit a certificatelor de emisii de gaze 
cu efect de seră producătorilor de energie electrică, pentru perioada 2013-2020, inclusiv Planul național de 
investiții. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Contractele part-time, taxate la nivel de full-time 
Antreprenorii care au angajaţi cu contracte part-time vor plăti contribuţii la nivelul salariului minim pe 
economie. Asta chiar dacă îi plătesc pe aceştia cu mai puţin de 1.450 de lei pe lună, cât e în prezent salariul 
minim brut pe economie. 
Schimbarea apare într-un proiect de ordonanţă al Ministerului de Finanţe şi s-ar putea aplica veniturilor aferente 
lunii august. Acest lucru înseamnă că plata suplimentară va fi încastă din septembrie. 
În prezent sunt 370.000 de contracte part-time ca unică sursă de venit. 
Regula nu se va aplica însă angajaţilor care au şi un contract de muncă pe perioada nedeterminată, studenţilor, 
ucenicilor, persoanelor cu dizabilităţi şi pensionarilor. 
Autorităţile estimează că vor strânge la buget circa 190 de milioane de lei anul acesta. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ministerul Culturii vrea renegocierea prețului Cumințeniei Pământului 
Cuminţenia Pământului nu merită 11 milioane de euro, ci mai puţin de jumătate, spune ministrul Culturii. În 
emisiunea "În faţa ta", Lucian Romaşcanu a declarat că şi-ar dori să renegocieze cu proprietarii preţul operei lui 
Constantin Brâncuşi. 
 -Ați donat bani? 
Lucian Romaşcanu - ministrul Culturii: „Eu personal, nu. Mi s-a părut un preț exagerat. Pentru că existau niște 
evaluări făcute, două, care au situat valoarea acestei opere la 5 milioane de euro. Este un răspuns delicat. Eu cred 
că vom putea găsi un consens pentru a rediscuta o asemenea eventualitate la prețul corect de piață.” 
-Deci ați vrea renegocierea prețului? 
Lucian Romaşcanu - ministrul Culturii: „Sincer vă spun, eu da.” 
-Vreun demers? 
Lucian Romaşcanu - ministrul Culturii: „Deocamdată nu, pentru că n-am decât două săptămâni.” 
(Sursa: Digi 24) 
00:00 
00:53 

 Se schimbă Codul Rutier: Amenzi uriașe dacă îți cumperi mașină second hand și nu anunți... 
În cazurile în care se schimbă proprietarul unei mașini, Codul rutier va stabili că va exista o perioadă fixă în care 
noul proprietar să fie obligat să notifice autorităților tranzacția. 
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În caz contrar, înmatricularea automobilului va fi suspendată automat, iar cel care va circula cu acesta va risca o 
amendă de până la 2.900 de lei. Măsura este prevăzută într-un proiect de act normativ inițiat recent de Ministerul 
Afacerilor Interne (MAI), prezentat de AvocatNet.ro. 
Circularea pe drumurile publice cu mașinile a căror înmatriculare a fost suspendată va fi interzisă și va putea fi 
sancționată cu amenzi drastice, se mai arată în proiectul de Ordonanță de urgență. 
Suspendarea înmatriculării unui automobil va interveni, în principal, atunci când, în urma achiziționării unei 
mașini, noul proprietar nu anunță autoritățile despre tranzacție. Concret, noul deținător va trebui să anunțe 
tranzacția printr-o solicitare de transmitere în evidențele oficiale a dreptului de proprietate asupra 
automobilului în maximum 90 de zile de la cumpărare. 
„În situația în care noul proprietar nu solicită transcrierea transmiterii dreptului de proprietate în termenul 
prevăzut la alin (4) (90 de zile de la data dobândirii dreptului de proprietate asupra vehiculului - n. red.), 
înmatricularea vehiculului se suspendă de drept până la data transcrierii transmiterii dreptului de proprietare. În 
cazul în care până la transcriere intervin transmiteri succesive ale dreptului de proprietate asupra vehiculului, 
termenul (...) curge de la data primei transmiteri a dreptului de proprietate”, este explicat în proiectul de OG. 
În același timp, Codul rutier va avea și sancțiuni pentru persoanele care circulă cu automobile a căror 
înmatriculare a fost suspendată. Mai precis, șoferii vor risca între nouă și 20 de puncte-amendă, adică, în prezent, 
o amendă între 1.305 și 2.900 de lei. Totodată, polițiștii rutieri vor reține certificatul de înmatriculare al 
vehiculului și vor elibera o dovadă înlocuitoare fără drept de circulație, plus că vor retrage și plăcuțele cu numărul 
de înmatriculare. 
Măsura pregătită de MAI are în vedere situațiile în care noii proprietari evită să anunțe schimbarea deținătorului 
mașinii pentru a evita plata unor taxe și, implicit, amenzile ce se acordă pentru neachitarea lor, 
scrie AvocatNet.ro. 
 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Dr. Raed ARAFAT, Secretar de Stat în Ministerul Afacerilor Interne, șeful Departamentului pentru Situații de Urgență, și 
Chris KEMP, consilierul forțelor de ordine britanice, se întâlnesc la Sibiu, în cadrul primei ediții Sibiu - Festival City: East 
Europ 
Experți din România și Europa vor intra într-un dialog despre gestionarea situațiilor limită în cadrul evenimentelor 
de mare anvergură. Sesiunea tematică 'Situațiile de criză în festival' va avea loc vineri, 28 iulie, începând de la ora 
14.45, la Sala Thalia din Sibiu. 
Această sesiune a conferinței va aborda problematici precum amenințări teroriste, vreme nefavorabilă, probleme 
de ultim moment privind licențele de organizare, momente de panică sau alte situații neprevăzute. Moderator va 
fi jurnalistul Florin Ghioca (Adevărul, România), iar invitați în cadrul panelului sunt Dr. Raed Arafat, Secretar de 
Stat, șef al Departamentului pentru Situații de Urgență din cadrul Ministerului Afacerilor Interne; Stephan 
Thanscheidt — director al companiei FKP Scorpio, Germania, cel mai mare producător de festivaluri din Europa; 
Thomas Zsifkovits — co-proprietar al companiei Barracuda Music, Austria, organizatorul renumitului festival 
Novarock; Chris Kemp — doctor în psihologie cognitivă, expert în psihologia maselor și managementul mulțimii, 
consilier al poliției britanice și responsabil cu pregătirea echipelor de securitate la Jocurile Olimpice și Paralimpice, 
Marea Britanie. Sesiunea va avea loc în data de 28 iulie 2017, între orele 14:45 — 16:00 și se va desfășura la Sala 
THALIA, Sibiu. 
Întâlnirea de la Sibiu aduce la aceeași masă factorii implicați în gestionarea evenimentelor mari, care vor aborda 
probleme de interes major pentru industria festivalieră și pentru evenimentele culturale. Anticiparea situațiilor 
neprevăzute de către organizatorii de spectacole, precum și managementul corespunzător al riscurilor și situațiilor 
limită, existența unui dialog constructiv între organizatori și autorități, creșterea nivelului serviciilor oferite sau 
campaniile de educare a participanților la evenimente, pentru a ști cum să se comporte în situații limită, se înscriu 
în categoria activităților care au ca scop creșterea gradului de protecție și siguranță a participanților la 
evenimente. 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
Este important ca în urma conferinței să se constituie un grup de inițiativă care să monitorizeze implementarea 
unor acțiuni concrete, cu impact pozitiv asupra industriei de profil și care să mențină un dialog permanent între 
toți cei implicați. 
Reunind elita industriei muzicale europene în zece sesiuni tematice distincte, East European Music Conference și-
a asumat misiunea de a identifica soluții pentru dezvoltarea pe termen lung a industriilor culturale și creative în 
România. Situațiile de criză în cadrul evenimentelor cu public larg reprezintă teme de importanță majoră într-o 
Europă în plin proces de schimbare. Mai mult decât oricând, teme precum managementul situațiilor limită sau 
siguranța maselor la concerte și festivaluri joacă un rol important. În România, care a trecut prin tragedia Colectiv 
și a pus în evidență slăbiciuni și carențe semnificative ale acestui sistem, remodelarea și adaptarea legislației 
devine o necesitate.  
Chris Kemp, European Event Safety Group:  
'Membrii Grupului European de Siguranță la Evenimente (European Event Safety Group) lucrează în colaborare cu 
autoritățile locale, regionale sau naționale în întreaga Europă, oferindu-le consiliere cu privire la cele mai noi 
metode de securitate, din perspectiva unor practicieni cu o vastă experiență. Consultanța se face în beneficiul 
poliției, paramedicilor sau echipelor de pompieri, experții coordonând și strategiile de interoperabilitate a acestor 
servicii în situații concrete de criză. Membrii European Event Safety Group au colaborat cu autoritățile în cazurile 
unor dezastre majore, contribuind, de asemenea, și la schimbarea legislației specifice. Au asigurat, de asemenea, 
coordonarea echipelor de Securitate pentru nenumărate festivaluri mari sau evenimente de anvergură, cum ar fi 
Jocurile Olimpice și Paralimpice găzduite la Londra în 2012, Turul Franței sau meciuri din competiții de prestigiu, 
cum ar fi Campionatului European și Cupa Mondială. Membrii European Event Safety Group oferă consiliere 
permanentă diverselor agenții și instituții guvernamentale interesate, demonstrând profesionalism și expertiza în 
a le oferi soluții în acord cu cele mai noi cercetări în domeniu partenerilor din întreaga Europă'.  
Mai multe informații despre invitați, programul conferinței și bilete găsiți pe: www.eemusic.ro 
SIBIU — FESTIVAL CITY: EAST EUROPEAN MUSIC CONFERENCE ESTE O ACȚIUNE COFINANȚATĂ DE CONSILIUL 
LOCAL SIBIU ȘI DE PRIMĂRIA MUNICIPIULUI SIBIU  
EVENIMENT PREZENTAT DE: BANCA TRANSILVANIA  
PARTENERI: AROC (Asociația Română a Organizatorilor de Concerte Și Evenimente Culturale)  
SUB EGIDA: TAKE A STAND 
PARTENERI MEDIA: Rock FM, Zile și Nopți, Adevărul, Forbes, HotNews, Men's Health, Catavencii, National 
Geographics, Cosmopolitan, Beau Monde, AGERPRES, Radio România Cultural, IQ Magazine, Times New Roman, 
Sunete, Tribuna, Turnul Sfatului, Sibiu 100%, Ora de Sibiu, Știri de Sibiu, Metropolis, ClujLife, Deezer, Feeder.ro, 
IConcert, InfoMusic, Traieste Muzica, urban.ro, E-zine, Let's Rock, Informația Harghitei, Vinsieu.ro, roevents.ro, 
anyplace.ro, maximumrock.ro. 
(Sursa: Agerpres) 
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